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P A S T I R S K O    P I S M O  

N E D J E L J A    Ž I V O T A   2 0 2 1. 

Nedjelja života je također i nedjelja radosti, treća nedjelja 

Došašća, kad nam se brzo približava Spasiteljevo rođenje. 

„Kliči, sionska kćeri! Vi od Izralela, kličite! Raduj se i veseli se 

iz svega srca, kćeri jeruzalemska“ (Sef 3,14). Naš cijeli svijet 

treba se priključiti na ovu radost koju ništa ne smije 

poremetiti. „Gospodin je blizu“ ( Fil 4,5). Bog želi pristupiti u 

našu egzistenciju kako bi je podijelio s nama, a kasnije nam 

dao udio u svojoj vječnoj egzistenciji. Tako smo važni za našeg 

Boga. On nam je dao naš život kao neprocjenjiv dar. Kasnije, 

svojim životom možemo pokazati našu zahvalnost živeći u 

ljubavi i pravednosti. Kada danas slavimo Nedjelju života, 

upravo želimo Gospodinu zahvaliti za ovaj dar i istovremeno 

moliti za Njegovu pomoć i svjetlo, kako bi što više ljudi 

prepoznalo nepovrijeđenu vrijednost i zaštitu u svim 

okolnostima. U Isusovu životu, u svemu što On kaže i čini, 

vidimo, kako nas ljude, On duboko ljubi i sve što želi učiniti za 

nas. Nijedan čovjek nije izuzet iz Njegove ljubavi i brige. On 

svakome od nas želi dati dio svoje milosti koja spašava i svoju 

vječnu slavu. Nikada nije kasno otvoriti se Bogu. Dokle god 

živimo, možemo se otvoriti Njegovoj milosti i primiti Ga! Zato 

je naš trenutak smrti tako važan. Kao svećenici vrlo često 

doživljavamo kako veliku milost ljudi mogu dobiti na svom 

samrtničkom krevetu. 

Od početka stvaranja čovjekov život je dobio ovu 

neprocjenjivu vrijednost. Stvoren je na liku Božju. Svaki  

čovjek je jedinstveno remek djelo koje se nikad ne može 
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kopirati ili klonirati. Nešto u njemu uvijek pokazuje na Boga. 

Čovjek je znak koji nam daje mogućnost predosjećati nešto od 

Božje tajne. Bog nikada nije daleko od bilo kojeg čovjeka. On 

ga ljubi i sâm postaje čovjek kako bi čovjeka spasio i dao mu 

dio svoga vlastitog božanskog života. 

Za vrijeme cijelog života, od začeća do prirodne smrti, život 

svakog čovjeka ima svetu i neuništivu vrijednost. Nažalost, 

istovremeno znamo da se vrijednost čovjeka uvijek dovodi u 

pitanje. Kao kršćani moramo uvijek imati hrabrosti podići 

svoj glas i pokazati na od Boga danu čovjekovu vrijednost: 

neovisno tko je on, što je on učinio i na kojem stadiju svoje 

egzistencije se nalazi. Zato se moramo udaljiti od pobačaja, 

smrtne kazne, pomaganja kod samoubojstva i eutanazije. 

Nitko se nema pravo lišiti dara svog ljudskog života. Koliko 

god nas pokušavali uvjeriti da smo mi ljudi gospodari nad 

životom i smrću i da slobodno možemo raspolagati nad tim, 

moramo upozoravati na neprijeporno i nepobitno pravo na 

život. S velikom radošću i ponosom, smijemo mi kršćani 

nastaviti biti zagovornici života. Riječi Svetog Pisma nas mogu 

ojačati u ovom svetom pozivu i zvanju: „Sione, ne boj se! 

Nemoj da ti klonu ruke! Gospodin, tvoj Bog, u tvojoj je 

sredini, junak, pomoćnik. On obnavlja svoju ljubav. On kliče 

nad tobom pun radosti“ (Sef 3, 16-17). 

Naša velika radost trebala bi biti što smijemo biti zagovornici 

života, tako da kultura smrti ne bi preuzela prevlast. 

„Gospodin je blizu. Ne brinite se tjeskobno ni za što, nego u 

svemu molitvom i prošnjom, sa zahvalom, iznosite Bogu 

svoje potrebe“ (Fil 4, 6). Molitvom moramo stalno 
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zahvaljivati Bogu za čudesni dar života. Kasnije, svojim 

normalnim životom možemo pokazati ovo poštovanje prema 

nepovrijeđenoj vrijednosti života i štititi pravo ljudi na svoj 

život. Ako uistinu želimo nasljedovati Isusa u Njegovoj 

gorljivoj ljubavi prema nama ljudima, uvijek ćemo naći način 

da budemo zagovornici života. 

„Što nam je činiti?“ (Lk 3,10; 12,14), pitaju ljudi Ivana 

Krstitelja tri puta u današnjem Evanđelju. I mi također 

možemo pitati Isusa za savjet kako možemo postati 

zagovornici života, ne samo riječima nego također i djelima. 

Ako malo promislimo, postoji puno toga što mi kršćani 

možemo učiniti. Možemo biti podrška ženi u poteškoćama 

koja želi roditi dijete koje čeka usprkos pritiscima njezina 

nevjernog mladića. Možemo dati prostor i pomoć u svom 

domu prostitutki koja želi roditi svoje dijete. Možemo pomoći 

samcu koji čeka na svoju smrt kako bi dobio ublažene bolove i 

ljudsku toplinu u svom čekanju na naravnu smrt. Možemo se 

angažirati protiv smrtne kazne u zemljama koje na taj način 

kažnjavaju ljude. Ako slušamo nadahnuća i poticaje Duha, 

uvijek postoji nešto što možemo učiniti. Svaki dan nekomu 

možemo učiniti život malo lakšim, pokazujući ljubav i brigu 

prema onima koji se bore sa depresijom i mislima da oduzmu 

sami sebi život. 

Za vrijeme Došašća upravljamo svoj pogled prema djetetu 

koje će se roditi. Molimo to dijete za pomoć svoj djeci čije 

rođenje može doći u opasnost. Ove godine Nedjelja života je 

12. prosinca, kada također slavimo Našu Gospu od 

Guadalupe. Ovaj blagdan nas vodi na Marijino ukazanje u 



 
 

4 
 

Meksiku, gdje je jedan siromašan i ugrožen Indijanac, Juan 

Diego, vidio Djevicu Mariju i dobio obećanje njezine pomoći i 

zaštite. Ovaj događaj bio je odlučujući za evangelizaciju ovog 

dijela svijeta. Ugnjetavani i progonjeni su shvatili da im Bog 

želi pokazati svoju ljubav i pomoć preko Djevice Marije. Zato 

danas gledamo u Našoj Djevici od Guadalupe zagovornicu i 

zaštitnicu nerođene djece. 

Za vrijeme Došašća čekamo zajedno sa Djevicom Marijom 

Isusovo rođenje na ovom svijetu. Zajedno sa Marijom 

radujemo se ovom velikom događaju koji će zauvijek 

promijeniti povijest svijeta. Onaj koji je stvorio svijet i drži ga 

u svojoj ruci, želi doći k nama u naše slabosti i siromaštvo. Želi 

dijeliti našu egzistenciju, živjeti život koji smo mi živjeli. Tako 

smo važni za Njega, svatko od nas, neovisno tko smo mi. 

Nikad do kraja nećemo moći shvatiti kako smo beskrajno 

ovdje voljeni. Ali u Isusovu životu i djelima možemo imati sve 

više i više uvid u beskrajnu Božju ljubav prema nama. On nam 

je dao svoj život kao čudesni dar, u kojem ga možemo 

upoznati i naučiti primati Njegovu ljubav i na tu ljubav 

odgovoriti. Zato za nas život dobiva jednu neizrecivu 

vrijednost. Zato se smijemo radovati i zahvaljivati na daru 

života. Zato želimo biti zagovornici života u svim 

okolnostima. Pa čak ako nas to košta i života, želimo pjevati 

ovu pohvalnicu Njemu koji je Gospodar i Darovatelj života, 

sada i uvijek. 
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